

目 次

中国现代经济林产业体系建设布局研究 I ——木本食用油料篇 何 方(1)

重金属在油茶林地及树体中的富集特性研究 谭晓风,蔡海丽,袁德义,等(8)

湘西喀斯特地区香樟生长及生产力研究 李志辉,聂侃谚(12)

不同气候地区粉单竹竹材化学成分含量的分析 陈建华,曾 翔,曹福祥,等(17)

LTP4 基因超表达载体的构建及其遗传转化 徐刚标,申响保,鲍时来,等(21)

光皮树砧木生长指标及内源激素对嫁接成活率的影响 蒋丽娟,马 倩,佟金权,等(26)

油茶叶片 SPAD 值差异的初步研究 张日清,何小燕,叶 航,等(30)

油桐花芽分化期营养与激素生理变化研究 李建安,孙 颖,郜爱玲,等(34)

用碱性离子液体催化光皮树果实油制备生物柴油 李昌珠,张爱华,肖志红,等(38)

不同树龄美国山核桃光合作用的试验与分析 吕芳德,黄 菁,和红晓(44)

基于农业文化遗产保护的江南梯田旅游发展探索——以浙江梅源梯田为例
..... 张建国,何 方,肖胜和,等(47)

基于 EST 银杏光合作用相关基因表达分析 王义强,何 方,谭晓风,等(54)

华仁杏种级分类地位的 SSR 分析 傅大立,刘梦培,傅建敏,等(60)

油茶花芽分化及雌雄配子体发育的研究 袁德义,邹 锋,谭晓风,等(65)

我国木本药用植物开发利用发展思路 王承南(71)

油茶低产林土壤改良对土壤养分及土壤酶活的影响 何 钢,袁德义,刘贤桂(76)

广西岩溶地区优良造林树种选择研究 朱积余,侯远瑞,刘 秀(81)

油橄榄水分的研究进展 韩华柏,罗洪平,廖明安,等(85)

马尾松幼胚离体培养器官发生植株再生研究 杨模华,张冬林,杨 艳,等(90)

秦岭山区漆树种籽含油率与脂肪酸成分分析 王 森,谢碧霞,何 方,等(97)

湖南森林公园森林文化的量化研究 陈亮明,朱 松,周 围(102)

- 人工杉木过熟林景观植被天然更新调查研究 朱宁华, 姚金雨, 周国英, 等(106)
- 液固体系 NH_4^+ 和 PO_4^{3-} 离子吸附反应的 Gibbs 自由能与化学势变
..... 李莲芳, 吴晓芙, 黄中子, 等(111)
- K-IBA 处理对仿栗插穗生理学特征的影响 张 斌, 刘延青, 朱 玲, 等(118)
- 林分密度对湿地松生物量及生产力的影响 肖兴翠, 李志辉, 唐作钧, 等(123)
- 培养基及培养条件对华中五味子愈伤组织生长及多糖含量的影响
..... 梁文斌, 邓白罗, 肖 健, 等(130)
- 氮离子注入对光皮桦幼苗生理生化特性的影响 黄丽群, 郑丰河, 张 斌, 等(135)
- 不同生根促进剂对仿栗扦插生根的影响 欧日明, 李志辉, 刘延青, 等(139)
- 慈利县水土保持林下凋落物的蓄水功能 易文明, 周 刚, 邓家友, 等(144)
- 油茶皂素杀螺效果研究 陈永忠, 马 力, 刘宗传, 等(147)
- 尾巨桉幼苗根际土壤微生物分布特点及酶活性 牛芳华, 李志辉, 周德明, 等(151)
- 杉木 ISSR-PCR 反应体系的正交优化 安 静, 徐刚标, 申响保, 等(156)
- 植物生长调节剂对菲油果嫩枝扦插生根的影响 邓文韬, 张日清, 袁德义(160)
- 桉树人工林经营管理中文化目标及其实现 刘丽婷, 莫晓勇(164)
- 假俭草茎段愈伤组织的诱导及植株再生 舒必超, 刘卫东, 赵 坤, 等(169)
- 美国山核桃光合作用初探 黄 菁, 吕芳德, 和晓晓(174)
- 红冠桉茎段离体培养再生植株的研究 杨 艳, 李志辉, 杨模华(178)
- 珙桐 cpDNA 非编码序列引物反应条件优化与筛选 张玉梅, 徐刚标, 谷振军, 等(183)
- 竹林景观美学价值研究 刘永红, 张艳峰, 周 围, 等(187)
- 张家界国家森林公园生物多样性监测与森林可持续旅游对策
..... 姚金雨, 许娜子, 朱宁华, 等(191)
- 学者风采: 何方教授 封二、封三

CONTENTS

Study of overall arrangement for construction of China's industrial system of non-wood forest crops I; woody edible oil HE Fang(1)
Studies on accumulation capability of *Camellia oleifera* to five heavy metals TAN Xiao-feng, CAI Hai-li, YUAN De-yi, et al. (8)
Growth conditions and productivity of *Cinnamomum camphora* in karst areas of Western Hunan LI Zhi-hui, NIE Kan-yan(12)
Analysis of chemical composition of *Bambusa chungii* growth in different climatic regions CHEN Jian-hua, ZENG Xiang, CAO Fu-xiang, et al. (17)
Construction and genetic transformation of over-expression vector LTP4 gene XU Gang-biao, SHEN Xiang-bao, BAO Shi-lai, et al. (21)
Effects of growth indices and endogenous hormone on grafting survival rate of *Cornus wilsoniana* JIANG Li-juan, MA Qian, TONG Jin-quan, et al. (26)
Preliminary study on differences of leaf SPAD values in *Camellia oleifera* and *C. vietnamensis* ZHANG Ri-qing, HE Xiao-yan, YE Hang, et al. (30)
Physiological nutrition and hormone variations in *Vernicia fordii* during flower bud differentiation LI Jian-an, SUN Ying, GAO Ai-ling, et al. (34)
Preparation of bio-diesel from *Cornus wilsoniana* fruit oil with basic ionic liquids as catalyst LI Chang-zhu, ZHANG Ai-hua, XIAO Zhi-hong, et al. (38)
Experimental analysis on photosynthesis of different ages *Carya illinoensis* L Ū Fang-de, HUANG Jing, HE Hong-xiao(44)
Tourism development for terraced fields in the Regions South of the Yangtze River from the perspective of agricultural heritage preservation:
Taking Meiyuan terraced fields of Zhejiang as case example ZHANG Jian-guo, HE Fang, XIAO Sheng-he, et al. (47)
EST-based analysis of gene expression of photosynthesis in *Ginkgo biloba* mature leaves WANG Yi-qiang, HE Fang, TAN Xiao-feng, et al. (54)
Analysis of the taxonomical position of species *Armeniaca cathayana* using SSR molecular markers FU Da-li, LIU Meng-pei, FU Jian-min, et al. (60)
Flower bud differentiation and development of male and female gametophytes in *Camellia oleifera* YUAN De-yi, ZOU Feng, TAN Xiao-feng, et al. (65)
Development strategy of woody medicinal plants in China WANG Cheng-nan (71)
Effect of soil improvement on soil nutrients and soil enzyme activities in low-yield stands of *Camellia oleifera* HE Gang, YUAN De-yi, LIU Xian-gui(76)
Optimal selection of tree species for forestation in lava areas of Guangxi Zhuang Autonomous Region ZHU Ji-yu, HOU Yuan-rui, LIU Xiu(81)
A research progress review on water requirement in *Olea europaea* HAN Hua-bai, LUO Hong-ping, LIAO Ming-an, et al. (85)
Micropropagation in immature embryos of *Pinus massoniana* in vitro YANG Mo-hua, ZHANG Dong-lin, YANG Yan, et al. (90)
Oil content and fatty acid composition of *Toxicodendron vernicifluum* seeds from the Qinling Mountains WANG Sen, XIE Bi-xia, HE Fang, et al. (97)
Quantitative study on forest culture of forest parks in Hunan CHEN Liang-ming, ZHU Song, ZHOU Wei(102)
Study on natural vegetation regeneration from over maturity plantation of China fir ZHU Ning-hua, YAO Jin-yu, ZHOU Guo-ying, et al. (106)
Changes in Gibbs free energy and chemical potential of NH₄⁺ and PQ⁺ ion adsorption reactions in liquid/solid systems LI Lian-fang, WU Xiao-fu, HUANG Zhong-zi, et al. (111)
Effect of K-IBA on physiological activity of *Sloanea hemsleyana* cutting ZHANG Bin, LIU Yan-qing, ZHU Ling, et al. (118)
Effects of stand density on biomass and productivity of *Pinus elliotii* XIAO Xing-cui, LI Zhi-hui, TANG Zuo-jun, et al. (123)
Effects of basic media and culture conditions on callus growth and polysaccharide content in *Schisandra sphenanthera* LIANG Wen-bin, DENG Bai-luo, XIAO Jian, et al. (130)
Effects of nitrogen ion implantation on physiological and biochemical characters of *Betula luminifera* seedlings HUANG Li qun, ZHENG Feng-he, ZHANG Bin, et al. (135)
Effects of different rooting accelerators on rooting of autumn cutting in *Sloanea hemsleyana* OU Ri-ming, LI Zhi-hui, LIU Yan-qing, et al. (139)
Water reserve function of litter in soil and water conservation forests of Cili County YI Wen-ming, ZHOU GANG, DENG Jia-you, et al. (144)
Molluscicidal effect of *Camellia oleifera* saponin CHEN Yong-zhong, MA Li, LIU Zong-chuan, et al. (147)
Microorganism distribution and enzyme activity in rhizosphere soil of *Eucalyptus urophylla* × *grandis* seedlings NIU Fang-hua, LI Zhi-hui, ZHOU De-ming, et al. (151)
Establishment of ISSR-PCR reaction system for *Cunninghamia lanceolata* using orthogonal design AN Jing, XU Gang-biao, SHEN Xiang-bao, et al. (156)
Effect of plant growth regulators on rooting in *Feijoa sellowiana* DENG Wen-tao, ZHANG Ri-qing, YUAN De-yi(160)
Managing *Eucalyptus* plantations from the perspective of culture civilization LIU Li-ting, MO Xiao-yong(164)
Callus induction of stem segments and plantlet regeneration in *Eremochloa ophiuroides* SHU Bi-chao, LIU Wei-dong, ZHAO Kun, et al. (169)
Preliminary study of photosynthesis in *Carya illinoensis* HUANG Jing, L Ū Fang-de, HE Hong-xiao(174)
In vitro culture and plant regeneration from stem segment of *Corymbia ptychocarpa* YANG Yan, LI Zhi-hui, YANG Mo-hua(178)
Optimization of reaction condition and selection of primers for *Davidia involucrate* cpDNA noncoding ZHANG Yu-mei, XU Gang-biao, GU Zhen-jun, et al. (183)
Research on aesthetics value of bamboo landscape LIU Yong-hong, ZHANG Yan-feng, ZHOU Wei, et al. (187)
Biodiversity monitoring for Zhangjiajie National Forest Park and response of sustainable forestry tourism YAO Jin-yu, XU Na-zi, ZHU Ning-hua, et al. (191)